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   Protokół Nr XLI/13 

z XLI sesji Rady Miejskiej 
odbytej w dniu 28 lutego 2013 r. 

 
       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1530 w sali konferencyjnej Ratusza, 
na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady czterdziestej pierwszej sesji Rady 
Miejskiej.        
 
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości, w tym Komendanta 
Powiatowego Policji w Kłodzku, p. Andrzeja Baszturę, p. Mirosława Bartkiewicza – Komendanta 
Komisariatu Policji w Bystrzycy Kłodzkiej, Panią Violettę Bartoszewską - Rzecznika Prasowego             
z Komendy Powiatowej Policji w Kłodzku.   
Na wstępie obrad odbyło się uroczyste podziękowanie dla funkcjonariuszy z Komisariatu Policji             
w Bystrzycy Kłodzkiej, którzy odchodzą na emeryturę, za Ich dotychczasową pracę i służbę              
w naszym Komisariacie ponad 27 lat.  
Pan Komendant Powiatowej Policji z Kłodzka złożył Panom Policjantom serdeczne podziękowania, 
gdyż swoją wieloletnią służbą zasłużyli na dowód szczególnego uznania.  
 
Burmistrz serdecznie podziękowała Funkcjonariuszom w imieniu wszystkich mieszkańców, za 
zaangażowanie, pracę i włożony trud.    
 
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
  
Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Wiceprzewodniczącego 
Rady – radnego Leszka Stróża.  
  
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  
1.  Otwarcie obrad. 

2.  Powołanie sekretarza sesji. 

3.  Zatwierdzenie protokołu z sesji rady. 

4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i  
         Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
     2/ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Sołectwa Stara Łomnica; 
     3/ udzielenia dotacji w 2013 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane  
         przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków; 
     4/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 7 położonego w Starej  
         Bystrzycy; 
     5/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 4 położonego w Bystrzycy  
         Kłodzkiej przy ul. Rycerskiej 5; 
     6/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 3 położonego w Bystrzycy  
         Kłodzkiej przy ul. Rycerskiej 6; 
     7/ planu pracy Rady Miejskiej na rok 2013; 
     8/ zmian w statucie gminy w roku 2013. 
5. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej.  
6. Sprawozdanie ze średnich wynagrodzeń nauczycieli. 
7. Promocja gminy i współpraca z miastami partnerskimi. 
8. Informacje Burmistrza. 
9. Zapytania radnych. 

10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad. 
 

Na zapytanie Przewodniczącego, czy są zmiany do porządku obrad, Burmistrz zgłosiła 
następujące zmiany: 
1/ dodać w punkcie 4 jako ppkt 9 projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających 
do rady sołeckiej Idzikowa; 
2/ wykreślić z porządku obrad projekt uchwały nr 5 tj. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
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samodzielnego lokalu użytkowego nr 4 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Rycerskiej 5 –            
z uwagi na zamiar przeprowadzenia remontu w lokalu i przeniesienia informacji turystycznej; 
  
Głosowanie nad 1. wnioskiem:  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami 
za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
Głosowanie nad 2. wnioskiem:  Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami 
za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
  
Wobec powyższego porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1.  Otwarcie obrad. 

2.  Powołanie sekretarza sesji. 

3.  Zatwierdzenie protokołu z sesji rady. 

4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i  
         Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
     2/ przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Sołectwa Stara Łomnica; 
     3/ udzielenia dotacji w 2013 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane  
         przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków; 
     4/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 7 położonego w Starej  
         Bystrzycy; 
     5/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 3 położonego w Bystrzycy  
         Kłodzkiej przy ul. Rycerskiej 6; 
     6/ planu pracy Rady Miejskiej na rok 2013; 
     7/ zmian w statucie gminy w roku 2013. 
     8/ zarządzenia wyborów uzupełniających do rady sołeckiej w Idzikowie. 
5. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej.  
6. Sprawozdanie ze średnich wynagrodzeń nauczycieli. 
7. Promocja gminy i współpraca z miastami partnerskimi. 
8. Informacje Burmistrza. 
9. Zapytania radnych. 

10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             
być na piśmie.  
 
Ad 3.  Zatwierdzenie protokołów  
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z XL sesji odbytej w dniu 31 stycznia 
2012 r.   
Mieczysław Kamiński – poinformował, że nie wnosi żadnych uwag do treści protokołu.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie przyjęła 
protokół. 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach. 
1/ Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał” i przedstawił projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Burmistrz poinformowała, że „nadejszła wiekopomna chwila”. W lutym 2009 r. przystąpiliśmy do 
zmiany studium zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Bystrzyca Kłodzka. Minęły 4 
lata z tego względu, że gmina jest ogromna, zróżnicowana pod względem przyrodniczym, 
geograficznym, środowiskowym. Mieliśmy na terenie gminy wiele indywidualnych planów 
zagospodarowania przestrzennego nawet dla poszczególnych działek. W tym studium zostały one 
uwzględnione.    
Aby można było dziś przedstawić to studium wymagało to od nas wiele pracy, spotkań, 
pozytywnych opinii. Najważniejszą instytucją, z którą najciężej było uzgodnić warunki była 
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Regionalna Dyrekcja  Ochrony Środowiska. Korespondencja w trwała około roku czasu, odbyto 
wiele spotkań. Kiedy okazało się, że  otrzymamy pozytywną opinię ustalono, że wnioski, które 
wpłyną w późniejszym terminie będą brane pod uwagę jeśli nie będą wymagały uzgodnień                           
z RDOŚ.  
Istniejące plany zagospodarowania przestrzennego dla poszczególnych części miejscowości czy 
działek, które funkcjonują, budziły kontrowersję w RDOŚ, być może dlatego, że niektóre z nich 
powstały jeszcze przed rokiem 2004 i 2008.  
Powtórzyła, że wszystkie dotychczasowe decyzje o warunkach zabudowy zostały uwzględnione, 
wszystkie wymagane opinie do studium są uzyskane i są pozytywne. Dwukrotnie odbyła się w                    
temacie studium debata publiczna, część z wniosków została uwzględniona w całości, część 
została uwzględniona w część, część odrzucona.     
Zanim jednak przystąpiono do prac nad studium, opracowano inwentaryzację przyrodniczą                     
i ekofizjografię. Dodała, że gmina jest właścicielem ponad 2 000 ha. Nie wszystkie zgłaszane 
grunty mogły być wzięte pod uwagę z tego względu, że RDOŚ opiniował nam je wszystkie, gdyż 
posiadamy otulinę parku krajobrazowego, rezerwat przyrody, cenne siedliska przyrodnicze, 
obszary Natury 2000. Z tego względu część wniosków była odrzucona. Uzgodnienia miały również 
miejsce z Regionalny Zarządem Gospodarki Wodnej.   
Studium było kilkakrotnie omawiane, trwały debaty w tym na posiedzeniu merytorycznej Komisji.  

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 21 lutego 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Bystrzyca Kłodzka. (7 za, jednogłośnie)  
Mieczysław Kamiński – mówi, że studium jest jednym z ważniejszych aktów, które Rada Miejska 
uchwala obok planu zagospodarowania przestrzennego. Nie jest aktem prawa miejscowego, ale 
zgodnie z ustawą o planowaniu przestrzennym plany muszą być zgodne ze studium. Późniejsze 
plany zagospodarowania przestrzennego należy dostosowywać do obowiązującego studium.  
Wielokrotnie radni chociażby tej kadencji nowelizowali studium jak i uchwalano plany miejscowe na 
wniosek prywatnych inwestorów. Powinno być to także na wniosek gminy aby gmina mogła 
przedstawić także swoje interesy. Tym razem zostało to uwzględnione.  
Możemy mieć pretensje i wskazywać na różne przyczyny obiektywne dlaczego to uchwalanie 
studium tak długo trwało od 2009 do 2013.   
Faktycznie te wszystkie uzgodnienia są bardzo trudne. Radny miałby wiele jeszcze uwag 
krytycznych do tego studium, ale kiedy jest taki etap, że nie można  hamować pewnej pracy i iść 
do przodu, należy je uchwalić. Ewentualna nowelizacja zawsze będzie istniała.  
Wg tego studium, główną funkcją gminy będzie turystyka, sport i rekreacja oraz wypoczynek 
powiązany z lecznictwem uzdrowiskowym. Dodatkowo przewiduje się strefy aktywności 
gospodarczej. Cieszy się, że istotną rolę będzie odgrywać rolnictwo i że zapisy te zostały 
uwzględnione. Część uwag mieszkańców Marcinkowa została uwzględniona i w każdym zespole 
funkcjonalno przestrzennym jest zapis o rolnictwie. 
Radny podkreślił, że studium spełni swoją rolę, ale wskazuje, że jak najszybciej należy przystąpić 
do uchwalania planów zagospodarowania przestrzennego, który pozwala inwestorowi ruszyć                  
z marszu z daną inwestycją.  
Burmistrz – pyta, co to byłby za burmistrz, który nie słucha mieszkańców? Podziękowała za 
pozytywną ocenę pracy burmistrza, urzędników i planistów, bo była to naprawdę ciężka praca.  
Dodała, że we wtorek spotyka się z jednym ze współwłaścicieli spółki Czarna Góra aby uwzględnić 
pewien teren łączący Międzygórze z Czarną Górą aby Radzie jak najszybciej przedstawić 
przystąpienie do planu zagospodarowania przestrzennego tej części gminy, aby móc jak 
najszybciej uchwalić plan i aby powstał tam wyciąg łączący Międzygórze z  Czarną Górą.  
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XLI/412/13 
w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Bystrzyca Kłodzka 

  - stanowiący załącznik nr 2 
 
2/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii 
Rozwoju Sołectwa Stara Łomnica. 
Burmistrz  poinformowała, że  w dniu 7 lutego 2012 r. Sołectwo Stara Łomnica uchwałą zebrania 
wiejskiego przystąpiło do programu Odnowa wsi w Województwie Dolnośląskim. W uchwale 
wyznaczono skład grupy oraz lidera grupy odnowy. W dniu 24 stycznia 2013 r. zebranie wiejskie 
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sołectwa podjęło uchwałę o przyjęciu i skierowaniu do realizacji sołeckiej strategii rozwoju. 
Kolejnym etapem jest przyjęcie strategii przez Radę Miejską w Bystrzycy Kłodzkiej. Podjęcie 
uchwały to wymóg formalny aby można było złożyć projekt o dofinansowanie do Urzędu 
Marszałkowskiego. 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 21 lutego 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Sołectwa Stara Łomnica. 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że  już wiele naszych wsi takie działania podjęło i wiele 
przystąpiło do programu, gdzie można pozyskać środki na mały rozwój. Każde środki są ważne, 
podobnie jak grupa inicjatywna. Uważa, że należy zawsze podziękować grupie inicjatywnej 
odnowy wsi, którzy poświęcają swój czas, po czym odczytał skład osobowy. 
Pyta członka grupy inicjatywnej radnego Leszka Stróża, na podstawie czego stwierdzono, że 
będzie obchodzona 700 - setna rocznica Starej Łomnicy. Dodał, że w tej miejscowości jest szereg 
zabytków, dworów. Jest to bardzo atrakcyjna miejscowość.  
Leszek Stróż – mówi, że grupa odnowy oparła się na tym, że w 2016 r. przypada 700 setna 
rocznica. Pierwsze zapiski są z 1316 r. Jest to jedna z pierwszych i największych wsi, która 
powstała na terenie naszego kraju. Zamierzamy zorganizować dużą imprezę i pozyskać środki na 
ten cel. 

Mieczysław Kamiński – prosi o kilka zdań w kwestii wyboru miejsca a następnie budowy 

pomnika. 
Leszek Stróż – mówi, że przymierzamy się do miejsca położonego tuż przy drodze wojewódzkiej, 
przy szkole.  
Burmistrz – mówi, że z przedłożonych materiałów wynika jasno, skąd wziął się rok 1316.                     
W słowniku geografii turystycznej Sudetów nr 15 są zapisane te informacje. 
Andrzej Wziątek – mówi, że w Starej Łomnicy jest piękna wieża rycerska z XIV w. Gratuluje                  
i życzy mieszkańcom powodzenia w dalszych działaniach.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr XLI/413/13 

w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Sołectwa Stara Łomnica 

     - stanowiący załącznik nr 3 
 
3/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji                 
w 2013 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków. 
Burmistrz poinformowała, że  w roku 2013 jest zarezerwowana kwota 250 tys. zł na tzw. 
finansowanie wydatków nad opiekę nad zabytkami. W dniu 9 września 2005 r. Rada Miejska 
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia zasad finansowania z budżetu gminy wydatków na opiekę 
nad zabytkami. Wnioski zostały złożone do dnia 15 października 2012 r. i spełniają warunki 
określone w ww. uchwale. Wpłynęło 15 wniosków na kwotę grubo ponad 1 mln zł. 
Niejednokrotnie zabytki, które są zabytkami sakralnymi popadają w ruinę i w większości dana 
społeczność danej parafii mają to na utrzymaniu. Dlatego chcielibyśmy wesprzeć i ulżyć naszym 
mieszkańcom. Uchwała daje także możliwość otrzymania dotacji dla wspólnot i osób fizycznych. 
Przedłożony projekt uwzględnia propozycję 10 wniosków. Następnie odczytała projekt uchwały                 
z wyszczególnieniem kwot dotacji dla poszczególnych wnioskodawców. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 27 lutego 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej         
w sprawie udzielenia dotacji w 2013 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 
Jan Szkwarek  - mówi, że jak policzył kwoty dotacji dla poszczególnych obiektów wychodzi kwota 
230 tys. zł. W związku z tym, że pozostała kwota do rozdysponowania w wysokości 20 tys zł 
proponuje przeznaczyć kwotę 5 tys. zł na remont kościoła w Ponikwie oraz 15 tys. zł na remont 
Figurki Matki Boskiej Łąkowej. 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że uchwała z roku 2005 świadczy bardzo dobrze o naszej 
gminie. Wzorem innych miast nasza gmina znajduje środki na ratowanie zabytków. Szkoda, że tej 
możliwości nie skorzystały jeszcze osoby fizyczne. Na dzień dzisiejszy, począwszy od roku 2006 r. 
dotacje otrzymało 19 wspólnot mieszkaniowych, Muzeum Filumenistyczne i 14 kościołów. 
Statystycznie dominują kościoły. Niektóre kościoły otrzymują dotacje po raz 6 czy 7 ale nie jest to 
zjawisko złe. Dodał, że kościoły mają swoje środki własne i otrzymując dotacje i jakoś się 
bilansują. Niektóre zaś wspólnoty mieszkaniowe chcą aby gmina finansowała ich w 100%. To jest 
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niemożliwe. Jako rada będziemy dofinansowywać te instytucje, gdzie jest partycypacja w kosztach. 
Już znaczna część kamienic wygląda całkiem inaczej, są już częściowo wyremontowane dachy, 
elewacje. Bardzo ważnym obiektem dotowanym jest Podmiejska 1 – budynek wójtostwa, bardzo 
ważny obiekt zabytkowy. Jest to obiekt o wysokiej klasie jeśli chodzi o jakość zabytków, jeden z 
najstarszych pochodzących z XIV wieku budowli obronnych. Jest to więc słuszny kierunek działań 
gminnych. 
Burmistrz – mówi, że freski z Placu Wolności 4 przenosimy do siedziby Ratusza gdyż jest to 
decyzja Pani Konserwator Zabytków z roku 2000. Jeśli mamy w tej wspólnocie ponad 80% 
naszych udziałów to jako większościowy udziałowiec możemy decydować.  Zobowiązaliśmy się, że 
w miejsce tych fresek pojawią się fototapety odzwierciedlające ten sam wizerunek, który 
przedstawiały malowidła. Mówi, że wszystkie dachy, które zostały wyremontowane na terenie 
miasta zostały sfinansowane z udzielanych dotacji na zabytki. To nikt inny jak tylko Burmistrz 
Renata Surma podpisała uchwały wspólnot w imieniu gminy i zgodę na zaciąganie przez 
wspólnoty kredytów. To, że wspólnoty zaczęły remontować, to zasługa podpisu Burmistrza. 
Mieczysław Kamiński - jeśli chodzi o Plac Wolności 4 o jaki remont chodzi w pierwszej 
kolejności? Czy o dach, elewacje… 
Burmistrz – mówi, że mówimy o remoncie dachu. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XLI/414/13 
w sprawie udzielenia dotacji w 2013 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 
  - stanowiący załącznik nr 4 

  
4/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na 
zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 7 położonego w Starej Bystrzycy. 
Burmistrz – poinformowała, że wniosek został podpisany przez trzech współwłaścicieli spółki 
rodzinnej. Najemcy lokalu użytkowego korzystają z pierwszeństwa nabycia lokalu na podstawie 
uchwały Rady Miejskiej, gdyż są stroną umowy najmu zawartą z gminą Bystrzyca Kłodzka, która 
trwa dłużej niż 3 lata.  
W przedmiotowej nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalno – użytkowym znajduje się 6 
lokali mieszkalnych stanowiących własność prywatną i 2 lokale użytkowe. Niniejszy lokal jest 
jednym z dwóch lokali użytkowych stanowiących własność Gminy Bystrzyca Kłodzka                                                         
w przedmiotowej nieruchomości. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 27 lutego 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej      
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 7 położonego w Starej 
Bystrzycy. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła:  

 
 

Uchwałę Nr XLI/415/13 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 7 położonego  

w Starej Bystrzycy 
  - stanowiący załącznik nr 5 

 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 
 
5/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 3 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. 
Rycerskiej 6.  
Burmistrz  poinformowała, że lokal użytkowy nr 3 składa się z 3 pomieszczeń na parterze o pow. 
24,10 m2 wraz z udziałem w częściach wspólnych budynku i prawie współwłasności gruntu 
wynoszącym 8,30%. W przedmiotowej nieruchomości znajdują się 2 lokale mieszkalne i 1 lokal 
użytkowy. Na rzecz najemców zostały zbyty 1 lokal mieszkalny, który stanowi 72,50% udziałów w 
powierzchni mieszkalnej. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 27 lutego 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej      
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w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 3 położonego przy ul. 
Rycerskiej 6. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła:  

 
Uchwałę Nr XLI/416/13 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 3 położonego  
w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Rycerskiej 6 

   - stanowiący załącznik nr 6 
 
6/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady 
Miejskiej na rok 2013. 
Przewodniczący Rady poinformował, że każdy z radnych otrzymał projekt uchwały w tej sprawie              
i poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 27 lutego 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                                   
w sprawie planu pracy Rady Miejskiej na rok 2013. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że gdy wczytamy się treść uchwały Rada Miejska skupia się tylko 
nad przyjmowaniem sprawozdań z poszczególnej działalności, brakuje tu działalności 
koncepcyjnej, strategicznej. Plan można w trakcie roku zmieniać. Radny zgłosił propozycje do 
przedłożonego projektu uchwały aby: 
1/ w miesiącu marcu uwzględnić temat pn.: „Bezpieczeństwo i porządek publiczny na terenie 
gminy” – od 1990 r. na sesjach jest rozpatrywany temat „Bezpieczeństwo…” Mówi, że należy ten 
temat analizować na sesji aby mieszkańcy mogli się zapoznać z informacjami. Mówi, że należy 
ponownie zaprosić Komendantów jednostek i służb oraz Prokuratora, gdyż mają obowiązek 
przedkładania sprawozdań Radzie Miejskiej a nie komisji. 
2/ w miesiącu wrześniu uwzględnić temat: „Uchwalenie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych” – mówi, że było wiele konfliktów w tym temacie 
niezrozumiałych, gdyż jest to inwestowanie i ustalanie kierunków rozwoju sieci wodociągowej                              
i kanalizacyjnej na terenie naszego miasta i gminy. W obecnym planie zawarte są kwoty i pozycje 
już nieaktualne. 
3/ w miesiącu listopad uwzględnić temat: „Taryfy za wodę i ścieki” - każda rada w Polsce ma 
prawo podejmować uchwałę w sprawie taryfy za wodę i ścieki. Nasza Rada od 2 lat uchyla się od 
tego ustawowego obowiązku, pomimo iż projekt taryfy wpływa do Burmistrza od Prezesa ZWIK. 
Mówi, że Rada Miejska w tamtym roku odmówiła debatowania i podjęcia uchwały w sprawie taryfy 
za wodę i ścieki.   
Burmistrz – mówi, że radni mogą wszystko uwzględnić w planie pracy czym chcą się zajmować. 
Nieprawdą jest to co mówił p. Kamiński, że Prokuratura i Komenda Policji ma obowiązek 
przedkładać sprawozdanie Radzie Miejskiej, gdyż ma taki obowiązek składać Staroście i Radzie 
Powiatu.  
Mówi, że pewne tematy są szczegółowo przedstawiane i analizowane na komisji merytorycznej a 
później słowo w słowo powtarzane na sesji Rady.    
Plan modernizacyjny sieci wodociągowej obowiązuje i jeśli jest konieczność jego znowelizowania 
ale w przypadku dostosowania zapisów do określonych potrzeb.  
Jeśli chodzi o taryfy za wodę i ścieki radny Kamiński nie powiedział do końca prawdy. Rada w tym 
roku debatowała w sprawie taryf za wodę i ścieki i zgodziła się ze stawką zaproponowaną przez 
Zakład Wodociągów i Kanalizacji. Przepis prawa wyraźnie określa, że jeśli Rada nie podejmie 
uchwały w sprawie przyjęcia taryfy za wodę i ścieki, stawki zaproponowane przez zakład wchodzą 
w życie z mocy ustawy od nowego roku taryfowego.   
Przypomniała, że na koszt wody i ścieków wchodzą koszty związane z odbiorem osadów                       
z oczyszczalni, amortyzacja sieci wodociągowej itp. Zaś co do roku poprzedniego przypomniała 
radnemu, że na sesji była mowa o taryfie, co sam radny sprawdzał w protokole.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że to Rada ustala porządek pracy i wszyscy wiemy, że taki 
wniosek taryfowy wpływa od Prezesa ZWIK do Pani Burmistrz. Później obciążenie idzie na 
naszych mieszkańców, którzy płacą więcej za wodę i ścieki. Do taryfy należy przedłożyć także 
aktualny plan urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych. Ten plan na dzień dzisiejszy jest 
nieaktualny. Posługujemy się dokumentami, przepisami i kwotami, które są wzięte z powietrza                  
i które nie są w tej chwili realizowane. Podtrzymuje złożone wnioski. 
Piotr Budnik – zgadza się z wypowiedzią Pani Burmistrz. Służby mundurowe nie mają obowiązku 
składania sprawozdań Radzie Miejskiej. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie nr 1 aby w miesiącu marcu uwzględnić temat pn.: 
„Bezpieczeństwo i porządek publiczny na terenie gminy”. Rada w obecności 15 radnych,                        
w głosowaniu jawnym, 6 głosami za, przy 9 przeciwnych wniosek odrzuciła. 
 
Przewodniczący pyta Panią Prezes kiedy będzie gotowy plan modernizacyjny urządzeń 
wodociągowych. 
Marta Morawa – Konieczna – Prezes ZWIK – poinformowała, że w chwili obecnej posiadamy plan 
obowiązujący do roku 2016. W roku ubiegłym Rada nie obradowała na temat planu gdyż 
czekaliśmy na dofinansowanie dużego zadania infrastrukturalnego. Otrzymaliśmy duże pieniądze 
na budowę kanalizacji dla Długopola Zdroju. Plan o którym mowa będzie zmieniony wówczas, 
kiedy podpiszemy umowę na to dofinansowanie. Wówczas będzie możliwe aby ten plan urealnić 
kwotami, po przetargu ta kwota będzie zupełnie inna niż jest na dzień dzisiejszy w planie.   
Co do terminu złożenia planu nie jest w stanie określić dokładnie kiedy. Do 6 marca będzie dopiero 
wiadomo, kiedy będzie podpisywane dofinansowanie i wówczas będzie można mówić o terminach.  
Jeśli chodzi o złożenie planu do taryfy, to plan ma o tyle znaczenie, że po stronie inwestycji to co 
budujemy powinno być absolutnie w planie i tak jest. Jeśli nie budujemy kanalizacji a ona jest w 
planie to my tej kanalizacji w taryfie także nie uwzględniamy.  
Mówi, że wniosek taryfowy składa się na 70 dni przed wejściem taryfy w życie. Z przepisów 
wynika, że kompetencje Rady Gminy są takie, że zatwierdza bądź nie ale tylko na wniosek 
Burmistrza.   
Burmistrz zwraca się do radnego Kamińskiego, aby wycofać się z wniosku nr 2 dopóki nie 
będziemy mieć informacji kiedy otrzymamy środki na realizację inwestycji skanalizowania 
Długopola Zdroju. Jeśli chodzi o taryfę za wodę i ścieki i tak będziemy ją omawiać, bez względu na 
to, czy będzie projekt uchwały czy nie.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że plan powinniśmy jako rada poznać, ustosunkować się do niego 
i mieć swoje stanowisko w tej sprawie. Podtrzymuje swój wniosek i prosi o jego przegłosowanie. 
 
Przewodniczący przystąpił do przegłosowania wniosku nr 2 aby w miesiącu wrześniu uwzględnić 
temat: „Uchwalenie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych”. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 6 głosami za, przy 9 
przeciwnych wniosek odrzuciła. 
 
Przewodniczący przystąpił do przegłosowania wniosku nr 3 aby w miesiącu listopadzie 
uwzględnić temat: „Taryfy za wodę i ścieki”. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 
15 głosami za, jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady na rok 2013. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

  
Uchwałę Nr XLI/417/13 

w sprawie planu pracy Rady Miejskiej na rok 2013 
   - stanowiący załącznik nr 7 

  
7/ Przewodniczący Rady – poinformował, ze radni otrzymali projekt uchwały. Poprosił 
Przewodniczącą Komisji Statutowej o przedstawienie wniosków Komisji.  
Irena Stawiarska – Przewodnicząca Komisji Statutowej przedstawiła skład osobowy Komisji, ilość 
odbytych posiedzeń, po czym omówiła propozycje wypracowane przez komisję statutową, zawarte 
w przedłożonym projekcie uchwały. 
1) w § 13 uchyla się pkt 5:  - Uchyla się Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych; 
2) w § 23 dodaje się ust. 6 w brzmieniu: „6. Regulamin Komisji Rewizyjnej w brzmieniu określonym 
w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały, stanowi załącznik do statutu Gminy Bystrzyca Kłodzka.” 
3) § 25 ust. 2 otrzymuje brzmienie: „2. Kluby powinny liczyć co najmniej 5 radnych.”  
Uchyla się: „Kluby powinny liczyć co najmniej 3 radnych”; 
4) w § 26 uchyla się ust. 5 – „Na wniosek radnego burmistrz zapewnia właściwą organizację 
spotkań w środowisku a w szczególności udział w spotkaniach i zebraniach kompetentnych 
przedstawicieli Urzędu Miasta i Gminy i właściwych jednostek oraz udziela pomocy radnemu w 
przygotowaniu się do spotkania”; 
5) w § 49 ust. 1 dodaje się pkt 8 w brzmieniu: „8) przedkładane radzie projekty uchwał winne być 
opatrzone parafką Radcy Prawnego za zgodność z prawem”;  
6) w § 54 ust. 3 otrzymuje brzmienie: „3. Zapis audio z przebiegu sesji, który stanowi załącznik do 
zatwierdzonego protokołu, przechowuje się przez okres 24 miesięcy oraz, udostępnia się go przez 
ten okres w formie audio na stronie BIP-u UMiG.” 
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7) w § 54 dodaje się ust. 4 w brzmieniu: „4. Protokół z sesji powinien zawierać: 
1) numer, datę i miejsce odbywania sesji, godzinę jej rozpoczęcia i zakończenia oraz wskazywać 

numery uchwał, imię i nazwisko przewodniczącego obrad i protokolanta, 
2) stwierdzenia prawomocności posiedzenia, 
3) imiona i nazwiska nieobecnych radnych z ewentualnym podaniem przyczyny nieobecności, 
4) odnotowanie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji, 
5) ustalony porządek obrad, 
6) przebieg głosowania, 
7) wskazanie wniesienia przez radnego zdania odrębnego do treści uchwały, 
8) zwięzłe, logiczne wypowiedzi uczestników sesji, 
9) podpis Przewodniczącego Rady i osoby sporządzającej protokół.” 
10) w § 71 ust. 1 uchyla się pkt 5, 11, 13, 14, 15 – Gimnazjum w Wilkanowie, Szkoła w Długopolu 
Dolnym, Szkoła w Pławnicy, Szkoła w Starej Łomnicy, Szkoła Podstawowa w Wilkanowie”; 
9) w § 71 ust. 1 dodaje się pkt 17 w brzmieniu: „17) Zespół Szkół w Wilkanowie”. 
10) w § 71 ust. 3 uchyla się pkt 2 – „Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej”; 
11)  w § 71 ust. 3 pkt 3 dodaje się literę c w brzmieniu: „c) Bystrzyckie Centrum Zdrowia Sp. z o.o. 
w Bystrzycy Kłodzkiej”. 
Po odczytaniu wszystkich propozycji wypracowanych przez Komisję Statutową, Przewodnicząca 
Komisji złożyła wniosek o brzmieniu: „Przepis w  § 25 ust. 2 będzie obowiązywał od następnej 
kadencji” Wniosek dotyczy zapisu, że kluby powinny liczyć co najmniej 5 radnych.  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie ww. wniosek złożony przez Przewodniczącą 
Komisji Statutowej: Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, przy 3 
przeciwnych i 1 wstrzymującym się wniosek przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady jako wniosek zgłosił nowe brzmienie § 4 projektu uchwały: „Uchwala 
wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego za wyjątkiem zapisu wskazanego w § 1 ust. 1 pkt 3 niniejszej uchwały, który ma 
zastosowanie od kolejnej kadencji następującej po obecnej kadencji Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń w budynku Urzędu Miasta i Gminy w Bystrzycy 
Kłodzkiej”.  
  
Mieczysław Kamiński – mówi, że Przewodniczący Rady popełnił błąd merytoryczny głosując nad 
jednym wnioskiem do statutu Bystrzyca Kłodzka. Pani radna Stawiarska zaproponowała zmiany do 
statutu jako przewodnicząca komisji statutowej a później jako samodzielna radna zgłosiła wniosek, 
który został poza wszelką kolejnością przegłosowany, co jest nieprawidłowym debatowaniem. 
Ponadto zgłoszony wniosek jest niezgodny z prawem. 
Pozornie to co usłyszeliśmy są to zmiany formalne i kosmetyczne a faktycznie są to zmiany 
fundamentalne świadczące o tym, że wykreślamy pewne zapisy z regulaminu komisji rewizyjnej              
i ze statutu gminy, które zobowiązują Burmistrza do pewnych działań w imieniu Rady Miejskiej lub 
wskazują na to, że Rada Miejska kontroluje Burmistrza.  
Regulamin Komisji Rewizyjnej istniał od 2004 r. i nikomu nie przeszkadzał. Nagle z własnej 
inicjatywy sami radni wykreślają z regulaminu komisji rewizyjnej pewne zapisy, które świadczą                 
o podległości Burmistrza Radzie Miejskiej. Odczytał je: wykreślamy np. „komisja rewizyjna 
przedkłada Radzie wniosek o przeprowadzenie referendum w sprawie odwołania Burmistrza”. 
Mówi, że zapis ten jest zgodny z ustawą. Mówi, że radni z Klubu Ponad Podziałami i Pani 
Burmistrz się tego boją i nie chcą kontrolować Burmistrza i mieć wpływ na jego odwołanie. Jest to 
zgodne z art. 28b ustawy. Nie zgadza się ze stwierdzeniem, aby nie powtarzać zapisów, które są 
w ustawie i w statucie. Statut gminy i regulamin komisji rewizyjnej jest najważniejszy i każdy 
mieszkaniec gminy mając ten zapis wie, że Rada Miejska może złożyć ten wniosek o odwołanie 
Burmistrza.  
Ponadto wykreślamy tylnymi drzwiami kolejny zapis: „komisja występuje z wnioskiem do rady               
w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium burmistrzowi. Wniosek podlega zaopiniowaniu 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową”. Znowu znika działalność Rady, że możemy wnioskować           
o odwołanie Burmistrza. Ten zapis powinien pozostać w regulaminie i w statucie gminy. Punkty te 
wskazują na podległość Burmistrza Radzie Miejskiej.  
Kolejny zapis w regulaminie Komisji Rewizyjnej w § 20 mówił, że „po przeprowadzeniu kontroli                 
w przypadku stwierdzenia nieprawidłowości, Komisja przedkłada Radzie wniosek                                       
o przeprowadzenie referendum w sprawie odwołania Burmistrza zgodnie z art. 28 b ustawy                      
o samorządzie gminnym.”  - to jest symbol dla Burmistrza i wszystkich burmistrzów w Polsce, że 
jeżeli Komisja czy Rada Miejska zauważy nieprawidłowości w pracy, ma prawo złożyć wniosek                 
o referendum w sprawie odwołania Burmistrza. Pyta więc, dlaczego my to wyrzucamy?  
Te trzy zmiany w regulaminie komisji rewizyjnej, które obowiązywały dziesiątki lat w Bystrzycy,                
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z własnej inicjatywy radni Klubu Ponad Podziałami wykreślają z regulaminu komisji rewizyjnej, 
ograniczając swoje kompetencje i powodując, że w naszym regulaminie komisji rewizyjnej nie 
będzie zapisów związanych z tym, jakie kompetencje ma Rada w przypadku odwołania 
Burmistrza. To jest pierwsza grupa uwag dotycząca regulaminu komisji rewizyjnej. 
Jeśli chodzi o zmiany komisji statutowej, pod pokrywką zmian formalnych, następuje rewolucja                
i ograniczenie demokracji w Bystrzycy Kłodzkiej polegającej na tym, że wykreśla się pewne zapisy, 
które radni mają już od wielu lat, niektóre od 1990 r. – czyli od powstania samorządu a teraz naraz 
się wykreśla kompetencje Rady.     
§ 25 ust. 2 otrzymuje brzmienie: „2. Kluby powinny liczyć co najmniej 5 radnych.” – jeżeli od 
początku istnienia samorządu, kluby mogły liczyć 3 radnych to jaki interes miała radna Stawiarska 
aby zwiększyć klub do 5 radnych? W poprzedniej kadencji, przy ilości radnych 21, można było 
założyć klub liczący 3 radnych a teraz spadła liczba radnych do 15 a żeby założyć klub musi być 5 
radnych. Tak się nie postępuję! To jest oszukiwanie radnych i mieszkańców! Jest to niezgodne                  
z przepisami prawa. 
Zasadne są zapisy związane z audio - czyli w § 54 ust. 3 oraz zapis dotyczący parafki radcy 
prawnego. 
Proponowana zmiana w § 26, że uchyla się ust. 5 – świadczy o tym, że Burmistrz nie chce 
pracować z radnymi. Wykreślamy zapis o brzmieniu: „Na wniosek radnego burmistrz zapewnia 
właściwą organizację spotkań w środowisku a w szczególności udział w spotkaniach i zebraniach 
kompetentnych przedstawicieli Urzędu Miasta i Gminy i właściwych jednostek oraz udziela pomocy 
radnemu w przygotowaniu się do spotkania”. Pyta, kto ma jaki cel w wykreśleniu? Radni Klubu 
Ponad Podziałami spotykają się z Burmistrzem i mają dostęp do wszelkich materiałów, mają 
pomoc Burmistrza a pozostali radni fora ze dwora. Jeśli chcemy być demokratyczną gminą, to 
powinniśmy rozszerzać kompetencje radnych a nie je uszczuplać. Powinny pozostać przepisy 
mówiące o tym, jaki wpływ ma rada na burmistrza a nie działać odwrotnie.   
Radny zacytował art. 58 Konstytucji, który mówi, że  obywatele RP mają prawo zrzeszania się. 
Rada nie ma żadnego prawa ograniczać prawa zrzeszania się.   
Radny mówi, że pies tkwi w szczegółach. Jeśli radny Kamiński założył klub aby być członkiem 
komisji rewizyjnej to najlepiej klub rozwalić i wówczas można radnego Kamińskiego wyrzucić                   
z komisji rewizyjnej. Ustawa o samorządzie gminnym mówi, że każdy klub powinien mieć swojego 
przedstawiciela w komisji rewizyjnej. Wojewodowie i sądy administracyjne wskazują, że ten zapis 
świadczy o demokracji. Prosi o wycofanie tych zapisów, gdyż powodują ograniczenie 
demokratyczne radnych. Pyta, komu przeszkadza, że istnieje klub radnych Demokratyczna Gmina, 
liczący 4 radnych? 
Mówi, że jednych radnych traktuje się wyjątkowo i uprzywilejowanie a innych per noga. Wszyscy 
jesteśmy sobie równi i art. 32 konstytucji wyraźnie to określa. Nikt nie może być dyskryminowany   
w życiu politycznym, społecznym czy gospodarczym.   
Mówi, że organem stanowiącym i najważniejszym jest Rada Miejska, organem wykonawczym jest 
Burmistrz. Powinno to być stosowane w praktyce.   
Irena Stawiarska – odniosła się do poruszonej kwestii ograniczenia ilości członków radnych                   
w klubie do 3 osób. Mówi, że w Klubie, w którym jest p. Kamiński nic nie grozi, gdyż zapis 
wskazuje, że dopiero od następnej kadencji wejdzie on w życie. 
Burmistrz – pyta radnego Kamińskiego czy radni mogą złożyć wniosek o odwołanie burmistrza lub 
o zwołanie referendum w przypadku, jeśli wykreśli się pewne zapisy z regulaminu zgodnie z 
propozycją przedstawioną przez Komisję Statutową?  
Mówi, że radny Kamiński odpowiedział sobie na to pytanie na samym początku mówić, że 
wszystko jest uregulowane w ustawie. Pyta co jest wyższej rangi ustawa czy uchwała? 
Dostaliśmy wytyczne od Wydziału Nadzoru i Kontroli, że nie należy powielać w uchwałach zapisów 
uregulowanych w ustawach i do tego się stosujemy. Jeśli radni złożą wniosek o odwołanie 
burmistrza to bez względu na to, czy jest to zapisane w regulaminie czy statucie radni mają takie 
prawo, gdyż to reguluje ustawa. Nie ma żadnych podstaw do tego aby mówić, że radny Kamiński 
jest pokrzywdzony czy poszkodowany. 
W myśl zapisu w statucie o brzmieniu: burmistrz zapewnia właściwą organizację spotkań                        
w środowisku a w szczególności udział w spotkaniach i zebraniach kompetentnych przedstawicieli 
Urzędu Miasta i Gminy i właściwych jednostek oraz udziela pomocy radnemu w przygotowaniu się 
do spotkania – pyta, na czym miałaby polegać  pomoc burmistrza aby radny mógł się przygotować 
do spotkania? 
Burmistrz nawiązała do historii i genezy powstania tego zapisu, kiedy jedna z pań będąca                    
w zarządzie wymusiła na burmistrzu taki zapis w statucie aby móc przyjmować interesantów                  
w urzędzie, mieć odpowiednią władzę i popisać się. Ten zapis tkwi od roku 2000. 
Przypomniała radnemu, że w związku ze zbliżającymi się spotkaniami przedwyborczymy jest 
obowiązek zorganizowania sobie sali i zapłacenia za nią we własnym zakresie. Taki zapis 
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powoduje, że będziemy zmuszeni do przygotowywania wszelkich spraw organizacyjnych aby 
radny mógł się spotkać  i odbyć spotkanie. Apeluje do Rady aby nie myśleć, że ktoś tu jest 
pokrzywdzony i dyskryminowany.  
Mówi, że dotychczasowy zapis w regulaminie komisji rewizyjnej mówiący o opiniowaniu budżetu                
i występowanie do rady z wnioskiem o absolutorium jest w statucie wpisany, a regulamin komisji 
rewizyjnej stanowi załącznik do tego statutu. Pyta więc jaki jest sens powielania tego zapisu 
dwukrotnie?  
Woli wyjaśnienia poinformowała, że radny Kamiński nie został odwołany z komisji statutowej. Był 
przewodniczącym tejże komisji, która przez wiele miesięcy nie przedłożyła radzie żadnych 
propozycji i przeciągała spotkania. W związku z tym, Rada odwołała całą komisję, nie tylko 
radnego Kamińskiego i powołała nowy skład komisji statutowej.  
Radca Prawny – mówi, że płomienna mowa radnego Kamińskiego z ładunkiem emocji sugeruje, 
że dokonujemy niewiadomo jak wielkich zmian w statucie. To Wojewoda wskazał, że regulamin 
komisji rewizyjnej powinien stanowić załącznik do statutu, Rada więc nie robi nic innego jak 
realizuje zadanie organu nadzoru, czyniąc  regulamin komisji rewizyjnej załącznikiem do statutu a  
przy okazji wykreślamy z regulaminu zapisy, które wynikają wprost z ustawy o samorządzie 
gminnym. Rada nie pozbawia radnych praw i uprawnień, które przypisuje ustawodawca, więc nie 
można mówić, że dokonując zmian w statucie czy regulaminie rada dokonuje łamania prawa 
konstytucyjnej.  
Zmiany dokonujące się w kontekście klubu radnych i jego liczebności mają na celu uniknięcie 
wątpliwości interpretacyjnych i kluby, które zostały powołane w czasie trwającej kadencji nadal 
funkcjonują. To, że rada wyczerpuje swoje kompetencje i ustanawia podwyższony limit liczebności 
klubu nie oznacza, że łamie fundamentalne prawa i zasady konstytucji.  
Burmistrz – mówi, że radny Kamiński przyjmuje obywateli miasta i gminy Bystrzycy Kłodzkiej                    
i nadal ma do dyspozycji salę w siedzibie Ratusza i nikt nie zamierza tego zmieniać.   
Marian Adamów – mówi, że chce radnym z przeciwnej strony przemówić do sumienia i rozsądku. 
Otóż sytuacja w Radzie może się odwrócić i radni koalicyjni mogą być w mniejszości i nie założyć 
sobie klubu radnych. Pyta, dlaczego głosujemy już nad liczebnością klubów i uszczęśliwiamy 
przyszłą radę? Pyta, po co majstruje się w statucie? 
Burmistrz – to nie jest uszczęśliwianie radny na siłę, bo równie dobrze można zapytać dlaczego 
rada z roku 2000 uszczęśliwiła burmistrza, że ma każdemu radnemu pomagać w spotkaniu? Jeśli 
przyszła rada będzie chciała mieć trzyosobowy skład klubu, nic nie stoi na przeszkodzie aby go 
zmienić.  
Mieczysław Kamiński – podtrzymuje swoje stanowisko, bo diabeł tkwi w szczegółach. Z wszelkiej 
wykładni wynika, że Rada Miejska nie ma ani jednego pracownika, nawet panie, które są 
pracownikami Biura Rady są pracownikami Burmistrza. Mówi, abyśmy traktowali się i szanowali. 
Zapis dotyczący klubów jest niekonstytucyjny i Wojewoda z pewnością go uchyli.   
Dodał, że o wyborach możemy mówić dopiero wówczas, gdy zostaną ogłoszone w dzienniku 
urzędowym. Póki co każde spotkanie jest ważne.  
Andrzej Wziątek – mówi, że ze smutkiem wysłuchał tej dyskusji i wieści, które dochodziły o pracy 
komisji statutowej. Część radnych chce ograniczyć kompetencje radnych, czyli swoje własne. Jest 
to swoisty masochizm. Jest to bardzo dziwne i zupełnie niezrozumiałe. Mówi, że nasi poprzednicy 
radni wypracowali statut i nikomu to nie przeszkadzało. Czyżbyśmy zmierzali w kierunku, że Rada 
Miejska z biurem Rady będzie kolejnym wydziałem UMiG. W 2011 r. kiedy takie próby zmian                 
w  statucie były, miał odwagę jako ówczesny Przewodniczący Rady nie puścić tego na sesji. A tu 
się okazuje, unikając złośliwości, że radna Stawiarska, kolejny raz z chęcią się do komisji zapisuje 
jako wiceprzewodnicząca Rady i Artur Pokora będący Przewodniczącym Rady są za tym, aby 
kompetencje radnych i Rady ograniczyć. Jest to nielogiczne, niezrozumiałe i niejasne.                          
Z przykrością stwierdza, że mamy do czynienia z łamaniem demokracji w podstawowych formach. 
Burmistrz – powtarza po raz kolejny, że nie potrzebne są zapisy w statucie czy w regulaminie, 
jeżeli reguluje je ustawa. 
Irena Stawiarska – zwraca się do radnego Wziątka mówiąc: „bez złośliwości ale nie zapisałam się 
do tej komisji statutowej, to radni mnie wybrali i zgłosili moją kandydaturę”. 
Dariusz Krzemiński – proponuje przenieść ten punkt pod obrady kolejnej sesji. 
Z-ca Burmistrza – mówi, że te zapisy, które znajdują się w ustawie i statucie są kompatybilne, nikt 
nikomu nie ogranicza żadnych uprawnień. Mówi, że ogromnie ceni sobie wiedze radnego 
Kamińskiego i ma duży szacunek do radnego z racji m.in. doświadczenia samorządowego, 
jednakże mocną zdumiewające są wypowiedzi radnego i jeśli padają takie zarzuty, że 
proponowane zapisy do statutu powodują ograniczenie funkcji i kompetencji radnych to należy 
podkreślić, że są one nieprawdziwe. Wszyscy wiemy, że organem wykonawczym jest Burmistrz, 
organem uchwałodawczym jest Rada i to jest zrozumiałe.  
Co do innego traktowania radnych poinformowała, że swojego punktu widzenia jest tak, że urząd 
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pozostaje w korespondencji z wszystkimi radnymi. Podkreśliła, że wszyscy Państwo radni są 
traktowani na równi, ze szczególną uwagą. Wszystkie sprawy są załatwiane niezwłocznie                        
i z należyta starannością. 
Piotr Budnik – zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego. Rada w obecności 15 radnych, 
12 głosami za, przy 2 przeciwnych i 1 wstrzymującym się wniosek przyjęła. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 9 głosami za, przy 4 przeciwnych i 2 
wstrzymujących się, podjęła:  

Uchwałę Nr XLI/418/13 
w sprawie  zmian w statucie gminy w roku 2013 

   - stanowiący załącznik nr 8 
 
8/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 
uzupełniających do rady sołeckiej Idzikowa, 
Burmistrz poinformowała, że w związku z rezygnacją dwóch członków rady soleckiej, zasadne jest 
zarządzenie wyborów uzupełniających. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 27 lutego 2013 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                                   
w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających do rady sołeckiej Idzikowa, 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr XLI/419/13 

w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających do rady sołeckiej Idzikowa 
   - stanowiący załącznik nr 9 

 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy 
Kłodzkiej. – załącznik nr 10. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie z działalności 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Burmistrz poinformowała, że Środowiskowy Dom jest jednostką samodzielną dopiero od 
ubiegłego roku i w 100% nie jest finansowany z budżetu gminy. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 26 lutego 2013 r. przyjęła sprawozdanie z działalności 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Bystrzycy Kłodzkiej. (10 głosami za jednogłośnie). 
  
W związku z tym, że nie było pytań i uwag do przedłożonego sprawozdania, Przewodniczący Rady 
stwierdził wyczerpanie tematu. 
 
Ad. 6. Sprawozdanie ze średnich wynagrodzeń nauczycieli. – załącznik nr 11 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie ze średnich 
wynagrodzeń nauczycieli.  
Burmistrz poinformowała, że jest to tzw. czternastka jeśli chodzi o nauczycieli i zawsze do końca 
miesiąca stycznia, kiedy podliczamy rok budżetowy następuje jego wypłata.    
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 26 lutego 2013 r. przyjęła sprawozdanie ze średnich wynagrodzeń 
nauczycieli z roku 2012.  
  
W związku z tym, że nie było pytań i uwag do przedłożonego sprawozdania, Przewodniczący Rady 
stwierdził wyczerpanie tematu. 
 
Ad. 7. Promocja gminy i współpraca z miastami partnerskimi. 
Burmistrz poinformowała, że jest pewna pula środków w budżecie na ten cel lecz za mała na 
promocję i współpracę z miastami partnerskimi. Pozwoliliśmy sobie więc złożyć dwa wnioski  do 
Euroregionu Glacensis, 1/ z gminą Orlickie Zahorzi, 2/ z Usti nad Orlicą. Jeden z wniosków dotyczy 
zakupu 30 par nart biegowych i upowszechniania ich w miejscowości Spalona, drugi zaś wydania 
gadżetów promocyjnych jeśli chodzi o gminę Bystrzyca Kłodzka. Ponadto współpracujemy z TV 
Wrocławską, innymi ośrodkami telewizyjnymi, gdzie w zamian za to, że finansujemy u nas ich pobyt 
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mamy propozycję nakręcenia następnych filmów promocyjnych i reklamowych jeśli chodzi o naszą 
gminę i miasto. Jak co roku odbędzie się wspólne spotkanie z Gminą Kaźmierz i wspólnie odbyta 
sesja, planuje się posiedzenie w miesiącu wrześniu.  
Jeśli chodzi o Usti nad Orlicą, tutaj współpraca nie tylko opiera się o samorząd ale także na niższych 
szczeblach, współpracują ze sobą szkoły muzyczne, związki emerytów i rencistów, strażacy, 
nauczyciele. Jeśli chodzi o Amberg będziemy mieli wspólne spotkanie w Usti nad Orlicą. Będą 
obecni także przedstawiciele Masamartany.   
Poinformowała, że na następnej sesji zostaną przedłożone projekty uchwał o zaprzestaniu 
współpracy z miastem w Hiszpanii i Francji, z uwagi na to, że ta współpraca w rzeczywistości nie 
funkcjonuje od wielu lat. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 26 lutego 2013 r. przyjęła informację przedstawioną przez p. 
Ewelinę Walczak i p. Lucjana Morajdę dotyczącą promocji gminy Bystrzyca Kłodzka i współpracy z 
miastami partnerskimi. 
Mieczysław Kamiński -  mówi, że promocja gminy była szeroko przedstawiona na merytorycznej 
komisji, natomiast jeśli chodzi o współpracę z miastami partnerskimi to informacja była tylko 
częściowa i szeroko poświęcona współpracy z Usti nad Orlicą. Mało było informacji na temat 
współpracy z pozostałymi miastami partnerskimi.  
Proponuje nie śpieszyć się i nie podejmować uchwały o zaprzestaniu współpracy ponieważ mogą 
być takie czasy, że ta współpraca może się przydać w realizacji różnych projektów. Nie spieszmy 
się do tego. Proponuje zwiększenie współpracy z Ambergiem bo jest to bardzo silne i prężne 
miasto w Bawarii. 
 
W związku z tym, że nie było więcej pytań i uwag, Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie 
tematu. 
 
Ad. 8. Informacja Burmistrza.    

Informacja o realizacji zadań gminy w okresie pomiędzy sesjami Rady Miejskiej 
(01.02.2013 r. –  28.02.2013 r.) 

1/ 01.02.2013 r.  
   - Uczestnictwo w Festynie Policyjnym na Czarnej Górze (ferie). 
2/ 12.02.2013 r. 
   - Spotkanie z Wiceburmistrzem Usti nad Orlicą p. Zdenkiem Ěspanderem i podpisanie  
     wspólnego projektu do Euroregionu Glacensis „Transgraniczne więzi przyjaźni”. 
3/ 13.02.2013 r. 
   - Spotkanie z Burmistrzem Orlickie Zahori p. Wojtěchem Špinlerem i podpisanie wspólnego  
     projektu do Euroregionu Glacensis „Na narty po górach”. 
4/ 14.02.2013 r. 
   - Wizja w terenie z przedstawicielami Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej we Wrocławiu 
      i Kłodzku w sprawie inwestycji na wjeździe do Bystrzycy Kłodzkiej od strony Kłodzka oraz 
      w sprawie budowy elektrowni wodnej przy ul. Kolejowej. 
5/ 18.02.2013 r. 
   -  Posiedzenie Związku Gmin Ziemi Kłodzkiej i spotkanie z Marszałkiem Województwa  
      Dolnośląskiego w sprawie Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w następnym naborze 
      środków unijnych na lata 2014 – 2020. 
6/ 20.02.2013 r. 
   - Spotkanie z geologiem Uniwersytetu Wrocławskiego w sprawie złóż mineralnych na terenie  
      Bystrzycy Kłodzkiej. 
   - Spotkanie z Marszałkiem Województwa Dolnośląskiego w sprawie zmiany umowy na lampy  
      solarne. 
7/ 21.02.2013 r. 
   -   Spotkanie z p. Iwona Sakowicz i p. Marleną Solską w sprawie wystawy w Muzeum   
       Filumenistycznym dot. Amazonek w Bystrzycy Kłodzkiej. 
8/ 28.02.2013 r.  
   -  Spotkanie z Prezes Klubu Sportowego Polonia w sprawie zmiany warunków umowy na  
      dzierżawę pomieszczeń. 
9/Gospodarka lokalowa: 
- lokale użytkowe przejęte: 4 
- lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 2; wytypowane do sprzedaży: 0 
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu:2, w drodze rokowań -1 
- pozyskane mieszkania: 2 
- przydzielone mieszkania: 1, po zakończonym remoncie kapitalnym- 0, do remontu kapitalnego-1, 
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- zamiany mieszkań: 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0 

• z urzędu – 0 
10/ Gospodarka mieniem gminnym: 
- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 7 

• mieszkalne: 5, budynki (budowle): 0,  

• nieruchomości niezabudowane – 0,  

• nieruchomości zabudowane - 2 
- dzierżawa gruntów rolnych: 13 w tym: grunty rolne: nowe – 2, przedłużenia – 7; ogródki  
  przydomowe: nowe – 1,  przedłużenia – 3.  
11/  Wydane Zarządzenia Burmistrza: 52 
12/ Informacja demograficzna: 
- urodzenia: 10, - zgony: 16      
 
Ad. 9. Zapytania radnych. 
Mieczysław Kamiński pyta, jakie pokłady bogactw naturalnych wymienił geolog Uniwersytetu 
Wrocławskiego na terenie naszej Gminy. Pyta, czy na naszym terenie są wody geotermalne. 
Pyta, co to za inwestycja, która ma być realizowana na wjeździe przy ul. Kłodzkiej od strony 
Kłodzka oraz prosi o kilka zdań w temacie elektrowni wodnej przy ul. Kolejowej w Bystrzycy 
Kłodzkiej. 
Burmistrz – mówi, że pewnych rzeczy nie będzie zdradzała dopóki nie będzie sprawa 
rozstrzygnięta. Jeśli chodzi o elektrownie jest ona planowana u p. Joksia (w miejscu gdzie są 
skupowane zboża). Mówi, że w związku z tym, że jest bardzo duża kwota, jaką płaci za energię 
elektryczną, jest plan aby wykonać elektrownię wodną aby mieć prąd na własne potrzeby.  
Na rozwidleniu dróg przy wjeździe od Kłodzka do Bystrzycy Kł miałaby powstać stacja paliw,                 
z warsztatem myjnią, sklepem, restauracją, czynne 24h. 
Jan Szkwarek – prosi o bliższe informacje w sprawie spotkania z Marszałkiem Województwa 
Dolnośląskiego w sprawie zmiany umowy na lampy solarne.   
Burmistrz mówi, że zadanie miało być realizowane w dwóch etapach. Obecnie jesteśmy już po 
przetargu i podpisaniu umowy i w grę wchodzi aby rozliczyć to w dwóch etapach. I etap do 14 
czerwca 2013 i rozliczenie I transzy i II etap do 30 września 2013 r. i rozliczenie II transzy.  
Mieczysław Kamiński – zwraca uwagę na teren koło Biedronki. Jest tabliczka z napisem „parking 
strzeżony płatny”, poniżej „zakaz handlu” a starocie cały czas sprzedają. Cały plac, będący niby 
parkingiem strzeżonym jest zajęty. Należy to uregulować. To co zostało wykonane w ramach tej 
inwestycji to „pożal się Boże”. To jest pobojowisko. Należy to uporządkować.  
Burmistrz – należy na tym terenie położyć jeszcze ponad 360 metrów kostki. Uspokaja radnego. 
Kwota zabezpieczona w budżecie w wysokości 60 tys. zł jest zbyt mała, dlatego będzie 
proponować zwiększenie kwoty na ten cel. 
Marian Adamów – pyta, gdzie należy składać informację w sprawie padłej zwierzyny/ 
Burmistrz - odpowiedziała, że Wydziale Rolnictwa UMiG. 
  
Ad. 10.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły następujące pisma: 
1/ projekt uchwały w sprawie Strategii Rozwoju Sołectwa Nowy Waliszów; 
2/ pismo p. Mariusza Grudna w sprawie dofinansowania wyprawy wysokogórskiej. 
 
Ad. 11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Marek Krytak – zaprosił wszystkich na imprezę zimową pn. „Zjazd na saniach rogatych” do 
Międzygórza.  
Irena Stawiarska – Sekretarz sesji – poinformowała, że nie wpłynął żaden wniosek na piśmie. 
 

Ad. 9. Zamknięcie obrad.   

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji                             
za pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady czterdziestej pierwszej 
sesji Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.     
 

 


